
 

 
 

 

Αθήνα, 20 Οκτωβρίου 2023 

Ερώτηση 

Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 
 

Θέμα: «Η κυβέρνηση ετοιμάζει νέο σκάνδαλο με την τρίτη στη σειρά τροποποίηση 

του καθορισμού του πλαισίου προτεραιότητας, στην χορήγηση οριστικών 

προσφορών σύνδεσης στα έργα ΑΠΕ» 

Θέτουμε το θέμα της εκ νέου τροποποίησης των περιβόητων προτεραιοτήτων, στη 
χορήγηση οριστικών προσφορών σύνδεσης στα έργα ΑΠΕ. Σε συνέχεια των 
προηγούμενων ερωτήσεων, ΑΚΕ, επίκαιρων ερωτήσεών μας (1.To ΥΠΕΝ ‘μπλοκάρει’ 
ώριμες επενδύσεις στην αγορά των ΑΠΕ με την αλλαγή του καθεστώτος προτεραιότητας 
σύνδεσης στο δίκτυο (ΕΔΩ),  2. Η αλλαγή των όρων σύνδεσης έργων ΑΠΕ προστίθεται 
σε μια σειρά από σκάνδαλα, που θα σας στιγματίσουν ως την πλέον διεφθαρμένη 
κυβέρνηση της ιστορίας (ΕΔΩ)  3. Το ΥΠΕΝ τροποποίησε τη σκανδαλώδη απόφαση της 
12ης Αυγούστου για τη σύνδεση έργων ΑΠΕ στο δίκτυο, πάλι με αυθαίρετα κριτήρια, 
αυξάνοντας την ανασφάλεια στην αγορά των ΑΠΕ». (ΕΔΩ) 4. Με την απόφαση του 
ΥΠΕΝ για την αλλαγή των όρων σύνδεσης των έργων ΑΠΕ, ολοκληρώθηκε το σκάνδαλο 
της ΝΔ σχετικά με τον διαθέσιμο ηλεκτρικό χώρο για να εξυπηρετηθούν επιλεκτικά 
μεγάλα συμφέροντα, (ΕΔΩ)) όπου ποτέ δεν απαντήσατε επαρκώς για το ποια ήταν τα 
κριτήρια προτεραιοποίησης των έργων ΑΠΕ της Υπουργικής Απόφασης του Αυγούστου 
2022, σύμφωνα με δημοσιεύματα, τίθεται για άλλη μια φορά θέμα νέων αλλαγών. 
 
Με το άρθρο 89 του νόμου 4951/2022, ο Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας έχει 

την απόλυτη εξουσία κατά παρέκκλιση κάθε άλλης διάταξης, να αποφασίζει σε ποιους 

επενδυτές θα διανεμηθεί ο ηλεκτρικός χώρος. Μεταχειρίζεται δηλαδή, ένα κοινωνικό 

αγαθό  το οποίο μοιράζει αυθαίρετα και ανεξέλεγκτα. Προφανώς και η μετατροπή του 

ηλεκτρικού χώρου σε ρουσφέτι αντίκειται στους κανόνες  της διαφάνειας και της 

αξιοκρατίας που απαιτούνται για να υπάρχει πλαίσιο ασφάλειας δικαίου για τις 

επενδύσεις σε ΑΠΕ. Ο εκάστοτε Υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας μπορεί να 

δώσει προτεραιότητα, με το γράμμα του νόμου σε φίλους και εκλεκτούς. Πρόκειται 

δηλαδή, για το απόλυτο σκάνδαλο.  

Αφού λοιπόν μοιράσατε φωτογραφικά τον ηλεκτρικό χώρο στα έργα της Ομάδας Α’, 

τώρα που η εξέταση των αιτημάτων της Ομάδας αυτής τέλειωσε ξαφνικά, θυμηθήκατε 

ότι δεν υπάρχει άλλος διαθέσιμος ηλεκτρικός χώρος, και πρέπει να 

επαναπροτεραιοποιήσετε τη σειρά των έργων. Πριμοδοτείτε από την αρχή της 

διακυβέρνησής σας, μόνο τις εισηγμένες εταιρείες και τους καθετοποιημένους ομίλους 

και δεν στηρίζετε τους μικρούς παραγωγούς, τις μικρομεσαίες εταιρείες, τους αγρότες 

και τις ενεργειακές κοινότητες.  

https://www.hellenicparliament.gr/UserFiles/c0d5184d-7550-4265-8e0b-078e1bc7375a/12093257.pdf
https://perkapeti.gr/p-perka-i-allagi-ton-oron-syndesis-ergon-ape-prostithetai-se-mia-seira-apo-skandala-poy-tha-sas-stigmatisoyn-os-tin-pleon-dieftharmeni-kyvernisi-tis-istorias/
https://energypress.gr/news/perka-me-aythaireta-kritiria-i-apofasi-gia-ti-syndesi-ergon-ape-sto-diktyo-apo-tin-kybernisi
https://www.syriza.gr/article/id/136462/P.-Perka:-Me-thn-apofash-toy-YPEN-gia-thn-allagh-twn-orwn-syndeshs-twn-ergwn-APE-oloklhrwthhke-to-skandalo-ths-ND-schetika-me-ton-diathesimo-hlektriko-chwro-gia-na-eksyphreththoyn-epilektika-megala-symferonta.html
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Εν αναμονή της απόφασης του Συμβουλίου της Επικρατείας για την 

Αντισυνταγματικότητα της αρχικής Υπουργικής Απόφασης (Αριθ. 

ΥΠΕΝ/ΓΔΕ/84014/7123),  

Ερωτάται ο κ. Υπουργός 

1) Δεν γνώριζε την χωρητικότητα του δικτύου πριν τη διαμόρφωση της 

αρχικής υπουργικής απόφασης και των επιμέρους ομάδων; 

2) Θα αλλάξει εκ νέου τη σειρά προτεραιότητας των έργων της Υπουργικής 

Απόφασης, όταν μάλιστα επτά μήνες πριν εκδόθηκε τροποποιητική της 

πρώτης Υπουργικής Απόφασης;  

3) Ποια θα είναι τα νέα κριτήρια προτεραιοποίησης; 

4) Τι θα γίνει με όσα έργα είναι ήδη σε εκκρεμότητα και έχουν επιβαρυνθεί 

τεράστια ποσά εγγυητικών (βλέπε Ομάδα Β’) ή έχουν υπογραφεί ήδη 

διμερείς συμβάσεις; Θα υπάρξει αποζημίωση; 

5) Τι θα γίνει με τις ενεργειακές κοινότητες της Ομάδας Γ’,  οι οποίες 

αναμένουν εδώ και ένα χρόνο να λάβουν όρους σύνδεσης, μαζί επίσης και 

με άλλες ομάδες (Δ, ΣΤ κλπ.) Θα υπάρξουν επιπλέον καθυστερήσεις; 

6) Γιατί δεν δίνονται κίνητρα σε κοινότητες και μικρομεσαίες επιχειρήσεις να 

επενδύσουν και αυτές σε μονάδες αποθήκευσης; 
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